
Dagsorden for Folketinget Nr. 14

Mødedato: Onsdag den 11. november 2020

Tidspunkt: kl. 13.00

SPØRGETIDEN STARTER KL. 15.00.

1) Forespørgsel nr. F 14:
Forespørgsel til udenrigsministeren om
situationen mellem EU og Tyrkiet efter drabet af
en lærer i Frankrig. (Hasteforespørgsel).
Af Morten Messerschmidt (DF) og Peter Skaarup
(DF).
(Anmeldelse 30.10.2020. Fremme 03.11.2020).
Eventuel afstemning udsættes til torsdag den
12. november 2020.

2) Besvarelse af oversendte spørgsmål til
ministrene (spørgetid).
(Se dagsordenens næste sider).

FORESPØRGSEL NR. F 14:

Forespørgsel til udenrigsministeren:
Vil regeringen redegøre for situationen mellem
EU og Tyrkiet i kølvandet på drabet af en lærer
i Frankrig, der brugte Muhammedtegningerne
i sin undervisning, herunder redegøre for, om
regeringen i EU vil stille forslag om, at alle
særaftaler mellem EU og Tyrkiet ophæves?
Af Morten Messerschmidt (DF) og Peter Skaarup
(DF).
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SPØRGSMÅL:

1) Til finansministeren af:
Eva Kjer Hansen (V):
Hvorfor mener ministeren, at det er regeringens
opgave at bestemme, hvad offentligt ansatte
skal spise?
(Spm. nr. S 202 (omtrykt). Medspørger: Ulla
Tørnæs (V)).

2) Til finansministeren af:
Marie Bjerre (V):
Er det fortsat regeringens holdning, at
alle statslige arbejdspladser bør indføre
obligatoriske vegetardage i deres kantiner?
(Spm. nr. S 260. Medspørger: Karsten Lauritzen
(V)).

3) Til klima-, energi- og forsyningsministeren af:
Signe Munk (SF):
Kan ministeren redegøre for, hvordan
regeringens ønske om at påtage sig et
internationalt lederskab for den grønne
omstilling er foreneligt med, at Europa-
Kommissionen for andet år i træk
kan konstatere, at Danmarks tilgang til
energieffektivitet er utilstrækkelig – og at
Danmarks bidrag til det fælleseuropæiske
energieffektivitetsmål for 2030 dermed er stærkt
begrænset?
(Spm. nr. S 231).

4) Til ministeren for fødevarer, fiskeri og
ligestilling af:
Erling Bonnesen (V):
Hvad er regeringens holdning til minkproduktion
i Danmark?
(Spm. nr. S 126 (omtrykt)).

5) Til ministeren for fødevarer, fiskeri og
ligestilling af:
Erling Bonnesen (V):
Vil regeringen afvise forslag fra
venstrefløjspartier om lukning af minkproduktion
i Danmark?
(Spm. nr. S 127 (omtrykt)).

6) Til sundheds- og ældreministeren af:
Rasmus Jarlov (KF):
Kan ministeren garantere, at regeringen ikke
igen ødelægger festerne med under et døgns
varsel, så de gæster, der kommer langvejsfra, i
det mindste kan vide, at de ikke sætter sig ind
i et fly eller et tog og risikerer, når de når frem
fredag eftermiddag, at regeringen har gjort det
forbudt for dem at deltage i festen dagen efter?
(Spm. nr. S 47, skr. begr. (omtrykt)).

7) Til sundheds- og ældreministeren af:
Per Larsen (KF):
Mener ministeren, at det er rimeligt, at
minkavlere blev udskammet for ikke at
svare på et spørgeskema fra Statens Serum
Institut, som de aldrig har modtaget, og
hvad vil ministeren gøre for at genoprette
minkbranchens omdømme, som myndighederne
nu har skadet?
(Spm. nr. S 167 (omtrykt)).

8) Til sundheds- og ældreministeren af:
Liselott Blixt (DF):
Hvad er ministerens holdning til RAB-ordningen,
støtter ministeren, eller vil ministeren nedlægge
denne måde at finde en alternativ behandler på?
(Spm. nr. S 179 (omtrykt)).

9) Til sundheds- og ældreministeren af:
Karina Adsbøl (DF):
Er det ministerens holdning, at kommunerne
lever op til den politiske aftale om initiativer på
ældreområdet, såfremt ældre borgere ikke kan
få udleveret mundbind?
(Spm. nr. S 182 (omtrykt)).

10) Til sundheds- og ældreministeren af:
Anni Matthiesen (V):
Vil ministeren sikre, at Esbjerg Kommune og
andre kommuner fremover bliver inddraget i
opgaven med smitteopsporing af covid-19, så
der sikres en mere effektiv smitteopsporing?
(Spm. nr. S 235 (omtrykt)).

11) Til sundheds- og ældreministeren af:
Martin Geertsen (V):
Hvad er ministerens holdning til, at der endnu
ikke er indført en offentlig certificering af private
coronatest, så danskerne kan træffe et oplyst
valg?
(Spm. nr. S 269. Medspørger: Sophie Løhde
(V)).
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12) Til sundheds- og ældreministeren af:
Marie Bjerre (V):
Hvad er ministerens holdning til, at der endnu
ikke er indført frit valg mellem offentlige og
offentligt godkendte private coronatest med
henblik på at udvide det samlede antal af test,
som er tilgængelige for danskerne i det officielle
testregime?
(Spm. nr. S 270. Medspørger: Sophie Løhde
(V)).

13) Til sundheds- og ældreministeren af:
Karsten Lauritzen (V):
Hvad er ministerens holdning til, at regeringen
ikke på et tidligere tidspunkt i coronakrisen
har rakt ud til de private testleverandører med
henblik på at indlede et formaliseret samarbejde
om at levere test til danskerne?
(Spm. nr. S 272).

14) Til sundheds- og ældreministeren af:
Alex Vanopslagh (LA):
Vil ministeren forklare meningen med, at det
er sundhedsministeren selv, der skal erklære
en sygdom samfundskritisk og dermed udløse
en række beføjelser til sig selv og resten af
regeringen, i udkastet til en ny epidemilov?
(Spm. nr. S 273).

15) Til sundheds- og ældreministeren af:
Liselott Blixt (DF):
Mener ministeren, at Sundhedsstyrelsen og
ministeren selv har levet op til aftalen, som alle
Folketingets partier vedtog ved V 82 om ME-
træthedssyndrom fra folketingsåret 2018-19, 1.
samling?
(Spm. nr. S 180 (omtrykt)).

16) Til sundheds- og ældreministeren af:
Karina Adsbøl (DF):
Mener ministeren, at det er rimeligt, at
plejehjemsbeboere med egen indgang er
omfattet af de samme besøgsrestriktioner som
beboere uden egen indgang?
(Spm. nr. S 183 (omtrykt)).

17) Til sundheds- og ældreministeren af:
Anni Matthiesen (V):
Vil ministeren arbejde for, at
sundhedsmyndighederne – ligesom i Holland
– fremover gør brug af nye og innovative
løsninger som eksempelvis spildevandstests i
smitteopsporingen af covid-19?
(Spm. nr. S 236 (omtrykt)).

18) Til sundheds- og ældreministeren af:
Martin Geertsen (V):
Hvordan synes ministeren at det harmonerer
med regeringens ambitioner om at komme
ulighed i sundhed til livs, at der ikke er
indført frit valg mellem offentlige og offentligt
godkendte private coronatest?
(Spm. nr. S 271).

19) Til transportministeren af:
Michael Aastrup Jensen (V):
Har regeringen intention om at gå i gang
med infrastrukturforhandlingerne, herunder en
udvidelse af E45 fra Vejle til Randers, som den
tidligere regering fremlagde en fuldt finansieret
plan for, og i anledning af at det snart er 500
dage siden, regeringen tiltrådte?
(Spm. nr. S 168 (omtrykt)).

20) Til transportministeren af:
Michael Aastrup Jensen (V):
Kan ministeren svare på, hvornår borgere,
f.eks. øst for Randers på strækningen Helsted,
Hornbæk og Vorup, der er ramt af støj fra
motorveje, kan forvente at se handling på
støjdæmpende initiativer fra regeringen nu,
hvor det snart er 500 dage siden, regeringen
tiltrådte?
(Spm. nr. S 169 (omtrykt)).

21) Til børne- og undervisningsministeren af:
Alex Ahrendtsen (DF):
Har ministeren i sinde at sikre en fri,
demokratisk undervisning i danske folkeskoler
og gymnasier, og hvilke foranstaltninger vil
ministeren tage i brug for at beskytte lærere
og elevers undervisning om ytringsfrihed, set
i lyset af at en dansk lærer er blevet truet
til tavshed efter at have undervist i sagen om
Muhammedtegningerne?
(Spm. nr. S 107 (omtrykt)).

22) Til børne- og undervisningsministeren af:
Jacob Mark (SF):
Hvordan sikrer ministeren, at alle
daginstitutioner og skoler får penge til at
dække de ekstraordinære udgifter til covid-19
relaterede tiltag som f.eks. rengøring og mere
personale, som regeringen har lovet, sådan
at det forhøjede niveau af rengøring kan
opretholdes, uden at daginstitutioner og skoler
er nødsaget til at gennemføre besparelser eller
forringelser på andre punkter?
(Spm. nr. S 259).
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23) Til børne- og undervisningsministeren af:
Henrik Dahl (LA):
De nationale test for skoleåret 2019/2020 viser
endnu en gang, at eleverne i folkeskolen er
blevet dårligere til både at læse og regne,
mener ministeren derfor ikke, at tiden er inde til,
at vi erkender, at reformerne af folkeskolen er
slået fejl, og det er tid til at gentænke hvordan
folkeskolen bliver drevet?
(Spm. nr. S 274).

24) Til uddannelses- og forskningsministeren af:
Henrik Dahl (LA):
Når Uddannelses- og Forskningsministeriet i
deres egen rapport »Mænd og kvinder på de
danske universiteter« påviser, at kvinder har
33 pct. større chance for få et professorat end
mænd og 80 pct. større chance for at få et
job som adjunkt, hvorfor finder ministeren det
så retfærdigt at diskriminere mandlige forskere
gennem »Inge Lehmann-programmet«?
(Spm. nr. S 200 (omtrykt)).

25) Til uddannelses- og forskningsministeren af:
Ulla Tørnæs (V):
Er ministeren enig i, at regeringen ikke
har gjort noget for at dæmme op for den
stigende udvikling i su-udgifter til vandrende
arbejdstagere, på trods af at flere partier i su-
forligskredsen udtrykkeligt har efterlyst handling
fra regeringens side?
(Spm. nr. S 262. Medspørger: Morten Dahlin
(V)).

26) Til uddannelses- og forskningsministeren af:
Ulla Tørnæs (V):
Hvad agter ministeren konkret at gøre for at
overholde su-aftalen fra 2013, hvor der blev
sat et loft over udgifterne til su til vandrende
arbejdstagere?
(Spm. nr. S 263. Medspørger: Morten Dahlin
(V)).

27) Til uddannelses- og forskningsministeren af:
Morten Dahlin (V):
Hvordan vil ministeren sikre, at de stigende
udgifter til su til vandrende arbejdstagere,
der overskrider loftet, som blev fastsat af su-
forligskredsen i 2013, finansieres inden for su-
rammen?
(Spm. nr. S 264. Medspørger: Ulla Tørnæs (V)).

28) Til uddannelses- og forskningsministeren af:
Morten Dahlin (V):
Agter regeringen fortsat at tilbagerulle den
tidligere regerings værnsinitiativer, hvor antallet
af engelsksprogede uddannelsespladser på
professionshøjskoler, erhvervsakademier og
universiteter blev reduceret?
(Spm. nr. S 266. Medspørger: Ulla Tørnæs (V)).

29) Til erhvervsministeren af:
Louise Schack Elholm (V):
Hvad forventer ministeren at stigende
skatter og afgifter får af konsekvenser
for dansk erhvervsliv og dansk erhvervslivs
konkurrenceevne?
(Spm. nr. S 190 (omtrykt)).

30) Til erhvervsministeren af:
Louise Schack Elholm (V):
Hvorledes påtænker regeringen at forbedre
virksomhedernes konkurrenceevne de
kommende år?
(Spm. nr. S 193 (omtrykt)).

31) Til udlændinge- og integrationsministeren af:
Morten Messerschmidt (DF):
Er det stadig ministerens holdning, at det er
ærgerligt, at Danmark ikke er med i aftalen
mellem Østrig og Serbien fra april 2019
om et udrejsecenter beliggende i Serbien,
sådan som ministeren gav udtryk for ved
besvarelsen af spørgsmål S 1406 den 17.
juni 2020, og vil ministeren benytte sig af de
gode politiske relationer, der eksisterer mellem
Danmark og Østrig, til at få Danmark med på
aftalen, så Danmark også kan benytte sig af
udrejsefaciliteterne i Serbien?
(Spm. nr. S 246).

32) Til beskæftigelsesministeren af:
Torsten Gejl (ALT):
Mener ministeren, at det er rimeligt, at
pensionister og førtidspensionister, som har
levet op til to år sammen med en partner, der
har arbejde, skal trækkes i deres ydelse, fordi
deres partner arbejder, når de ikke har retskrav
på forsørgelse?
(Spm. nr. S 247).
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33) Til beskæftigelsesministeren af:
Torsten Gejl (ALT):
Mener ministeren, at det er rimeligt,
at tusinder af samlevende pensionister
og førtidspensionister risikerer at være
skattesnydere, fordi de ikke ved, om de penge,
værdier eller gaver, de modtager fra deres
arbejdende partner, hører under frit underhold
eller gaveafgift?
(Spm. nr. S 248).

34) Til beskæftigelsesministeren af:
Jan E. Jørgensen (V):
Hvad gør ministeren for at sikre sig, at Europa-
Kommissionens forslag om en europæisk
mindsteløn ikke griber ind i den danske model?
(Spm. nr. S 261. Medspørger: Ulla Tørnæs (V)).

35) Til beskæftigelsesministeren af:
Troels Lund Poulsen (V):
Hvad ligger til grund for, at regeringen har
valgt de restriktioner, den har, i forbindelse med
tiltag til begrænsning af smitte med covid-19
blandt vandrende arbejdstagere og ikke f.eks.
de tilsvarende tyske restriktioner for europæisk
arbejdskraft?
(Spm. nr. S 265).

36) Til beskæftigelsesministeren af:
Hans Andersen (V):
Mener ministeren, at det er en udfordring
for danske virksomheder, der er afhængige
af udenlandsk arbejdskraft, når regeringen
stiller krav om, at der indføres krav om,
at personer fra højrisikolande, der rejser
ind i Danmark med et anerkendelsesværdigt
formål, herunder arbejdstagere, skal fremvise
en negativ covid-19-test foretaget senest 72
timer før indrejsetidspunktet, når de passerer
grænsen?
(Spm. nr. S 268).

37) Til kulturministeren af:
Kim Valentin (V):
Hvad er ministerens holdning til, at bankernes
hvidvaskregler kræver uforholdsmæssigt store
gebyrer af selv de mindste foreninger til stor
gene for det frivillige foreningsliv?
(Spm. nr. S 175 (omtrykt). Medspørger: Stén
Knuth (V)).

38) Til kulturministeren af:
Stén Knuth (V):
Hvad er ministerens holdning til, at reglerne
om GDPR opleves som en tung byrde
af administration og bureaukrati ude i
foreningslivet, og mener ministeren, at det er
rimeligt at stille de samme krav til en lille
badmintonklub som til en stor virksomhed eller
offentlig myndighed?
(Spm. nr. S 176 (omtrykt). Medspørger: Kim
Valentin (V)).
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